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Spørgsmål nr.  (Alm. del) fra Folketingets boligudvalg:  

 

”Vil ministeren redegøre for, hvorfor Rigspolitiets vejledning til 

boligselskaberne om, hvordan boligorganisationerne kan slippe 

af med lejere, der skaber utryghed, og regulere beboersammen-

sætningen, kom så relativt sent, jf. artiklen ”Solbakken ventede 
forgæves på Rigspolitiets retningslinjer” af 25/11-20 fra fagbla-

det Boligen (https://fagbladetboligen.dk/alle-nyheder/2020/no-

vember/solbakken-ventede-forgaeves-pa-rigspolitiets-retnings-

linjer/)?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, som har oplyst følgende: 

 

”Rigspolitiet kan indledningsvis oplyse, at politiet i medfør af 

bestemmelsen i almenboliglovens § 63 d kan videregive oplys-

ninger til en boligorganisation om strafferetlige afgørelser ved-

rørende forhold, som en beboer har begået inden for eller med 

virkning i det boligområde, som den pågældende bor i, eller mod 

en ansat i boligorganisationen, når videregivelsen må anses for 

nødvendig som led i en eksisterende tryghedsskabende indsats i 

det pågældende boligområde. 

 

Bestemmelsen trådte i kraft den 1. januar 2014, og der blev ikke 

i forbindelse med parallelsamfundsudspillet fra 2018 ændret på 

politiets mulighed for videregivelse af oplysninger til boligor-

ganisationerne efter den nævnte bestemmelse. Parallelsam-

fundsudspillet – og udmøntningen heraf – indebar bl.a. en æn-

dring af reglerne i almenlejeloven med henblik på at skabe en 

lettere adgang for boligorganisationerne til at udsætte lejere, der 

har begået kriminalitet i det område, de bor i. 

 

Politikredsene har således siden den 1. januar 2014 haft mulig-

hed for – under en række nærmere angivne omstændigheder – 

at videregive oplysninger til boligorganisationer om domme og 

bødeforelæg, som en beboer er idømt eller pålagt. 

 

En forudsætning for videregivelse er bl.a., at videregivelsen må 

anses som nødvendig som led i en eksisterende tryghedsska-

bende indsats i det pågældende boligområde, ligesom oplysnin-

gerne skal have en vis aktualitet, og det forudsættes således, at 

behandling af oplysninger om et forhold, der ligger mere end to 

år tilbage i tiden, ikke kan anses som et nødvendigt led i en tryg-

hedsskabende indsats, medmindre der foreligger særlige om-

stændigheder.  

 

https://fagbladetboligen.dk/alle-nyheder/2020/november/solbakken-ventede-forgaeves-pa-rigspolitiets-retningslinjer/
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Rigspolitiets vejledning om politiets videregivelse af oplysnin-

ger om strafferetlige afgørelser til boligorganisationer mv. blev 

desværre forsinket på grund af prioritering af andre opgaver, 

men blev udsendt til politikredsene den 1. juli 2020. 

 

Det bemærkes dog, at udstedelse af retningslinjerne ikke var en 

forudsætning for politiets videregivelse af oplysninger til bolig-

organisationerne efter almenboliglovens § 63 d, men at retnings-

linjerne blev udfærdiget med henblik på at sikre en ensartet 

håndtering af regelsættet i politikredsene.” 
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